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Tato informace byla převzata z  face-
bookových stránek České asociace han-
dicapovaných sportovců. Nebylo to ná-
hodou. Jakub Kosek je rodák z Tovačova 
a právě v těchto dnech reprezentuje Čes-
kou republiku na letních olympijských 
hrách v Tokiu. Přejeme hodně štěstí. 

https://www.facebook.com/CeskaAso-
ciaceTelesneHandicapovanychSportovcu 

LPH Tokio – představujeme naše spor-

tovce:

– Jméno (přezdívka): Jakub Kosek 
„KOSA“

– Věk: 36
– Sport / disciplína / kategorie: střelba / 

P3 – sportovní pistole, P1 – vzduchová 
pistole / SH1

Největší vaše úspěchy:

Stříbrná medaile Hannover 2017 – Stan-
dardní pistole P5
Bronzová medaile Hannover 2017 – Spor-
tovní pistole P3
Stříbrná medaile ze světového poháru 
Osijek 2017 – Standardní pistole P5
Třetí místo Szczecin 2018 – Standardní pis-
tole P5
Deváté místo Mistrovství světa KOREA 2018
Několikanásobný mistr republiky od roku 
2017

• Informace z MěÚ

• ZŠ a MŠ Tovačov

• Z historie města

• Ze sportu

• Příspěvky čtenářů

• Kalendář akcí 2021

• Inzerce 

Co pro vás znamená jet na LPH To-

kio?

Obrovská čest a zodpovědnost repre-
zentovat Českou republiku.

Sportuji od roku…jaká byla vaše 

primární motivace začít dělat střelbu?

Sportuji od roku 2016, ale v podstatě 
jsem začal díky Petře Skopcové už v roce 
2015 v  rehabilitačním zařízení Kladruby. 
Cesta ke střelbě byla rychlá – před úrazem 
jsem sloužil v  armádě jako velitel teamu 
průzkumníků potápěčů a  byl jsem stře-
lecký instruktor – tak co jiného zkusit než 
střelbu (kolo bylo u  nás na vesnici vždy 
jako dopravní prostředek). 

Můj sportovní klub:

SSK ELÁN Olomouc (sportovní střelec-
ký klub).

Trenér:

Trenér reprezentace je Karel Málek, ale 
většina mé sportovní střelecké přípravy 
probíhala a  probíhá pod vedením Vla-
dimíra Marčana a  Františka Konečného, 
kteří byli u mých úplných začátků a jejich 
rady a doporučení mě doprovází dodnes.

Zaměstnání:

Jsem zaměstnaný jako obchodní zá-
stupce fi rmy CS Solutions Group s.r.o., 
zejména se věnuji provozu střelnice a ve-
dení prodejny zbraní a střeliva.

Koníčky:

Další sport, kterému se věnuji na repre-
zentační úrovni, je střelba z brokovnice – 
PARATRAP (střelba na asfaltové terče). Můj 
největší koníček mimo střelbu je cestování 
na čtyřkolce spojené s pobytem v přírodě.

Něco o vás, co chcete ještě sdělit:

Po ukončení sportovní kariéry se chci 
věnovat práci s dětmi a mládeží. V kolektivu 
jsem oblíben pro milou a veselou povahu .

Český paralympijský tým 

https://www.caths.cz/.../lph-tokio-
-predstavujeme-nase.../  

https://www.facebook.com/vepozs 

Jakub Kosek startuje: 

31. 8. 2021 - 9:30 (Tokio) a 2:30 (ČR) - P1 
- Mens 10m Air Pistol SH1

2. 9. 2021 - 8:45 (Tokio) a 1:45 (ČR) - P3 
- Mixed 25m Pistol SH1
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V sobotu 17. července se v Tovačově uskutečnilo Mistrovství ČR S.A.C. (Sdružení amatérských cyklistů). Tovačovské časovky se 
zúčastnil i místní rodák – Radovan Fojt, který ve své kategorii získal stříbrnou medaili. Dodatečně gratulujeme a díky fotografům – 
Lukáši Sládečkovi a Michalovi Fojtovi, přinášíme i jedinečnou „fotoreportáž“. 
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 Stavební práce ve městě do srpna
V současné době máme hotový úsek 

chodníku okolo prodejny COOP v  ulici 
Nádražní, stávající betonová dlažba 30cm 
x 30cm byla nahrazena novou zámkovou 
dlažbou. Vjezd, který se v  daném úseku 
nachází, byl proveden ze žulových kostek 
tak, jak je tomu již na opraveném chodní-
ku v ulici Podvalí. Důvodem opravy bylo 
umožnit bezbariérový vstup do prodejny 
a  navázat na zrekonstruované chodníky 
v minulém roce.

Další stavební akcí, která následova-
la, byla příprava podkladních vrstev pro 
montáž skateparku. Skatepark byl snem 
pro mnoho dětí a mládeže v našem měs-
tě. Právě u nich se zrodila myšlenka něco 
takového v Tovačově zrealizovat. Přípravy 
před uskutečněním této myšlenky trvaly 
téměř rok. Nejprve se musela vytipovat 
lokalita, poté následovalo získat kladné 
závazné stanovisko od úřadu památ-
kové péče a  provést výběrové řízení na 
dodavatele montované rampy. Na tuto 
akci jsme podali žádost o dotaci, ve které 
jsme bohužel nebyli úspěšní. Stálo před 
námi rozhodnutí, zda se do tohoto pro-
jektu pustit i tak. Zde se sluší poděkovat 
celému Zastupitelstvu, protože s realizací 
z vlastních fi nančních zdrojů neměl nikdo 
ze zastupitelů problém. Všichni jsme vě-
děli, že to tady dětem chybí a že se jim to 
tak trochu dluží. Požadavkem fi rmy pana 
Jílka bylo pouze připravit podkladní vrst-
vu z lomového kamene, ale rozhodli jsme 
se, že rovnou provedeme okolo rampy 
přístupový chodník, protože nám bylo 
jasné, že jestliže to neuděláme ihned, ne-
dodělá se to nikdy. A vzhledem k  tomu, 
jak je skatepark každodenně obsazen, by 
to asi ani nebylo možné. Stavební práce 
jsme provedli sami, a  tak jsme alespoň 
něco oproti předpokladům ušetřili. Okolí 
skateparku ještě v  nejbližší době dopl-
níme mobiliářem, jako jsou lavičky a od-
padkové koše.

 V  letošním roce se zvedla hladina 
vody na Tovačovských jezerech, což bylo 
příčinou podemletí stávajících pláží v mís-
tech, kde je povoleno koupání. Byli jsme 
nuceni opravit vstup do vody a  prostor 
pláží. S pomocí našich hasičů jsme osadili 
prefabrikované monolitické schody, které 
jsme získali sponzorským darem od pana 
Zahradníčka, provedli jsme dřevěné pa-

žení a  podemletý prostor jsme vysypali 
kamenivem a  oblázky. Původní schody 
a nově osazené schody jsme opatřili dře-
věným zábradlím pro snadnější přístup 
do vody. V rámci možností jsme alespoň 
trochu zpříjemnili návštěvníkům prostor 
pro koupání.

K  dnešnímu dni je také dokončena 
oprava kapličky v  Anníně. Jak jsme Vás 
již dříve informovali, na tuto akci jsme 
získali dotaci, která pokryla část nákladů. 
Stavbu prováděla fi rma T.staviteleství 
s.r.o.. Oprava spočívala v  kompletní vý-
měně střešní krytiny, nátěru kovových 
a  dřevěných konstrukcí, výměně okapů 

Informace městského úřaduInformace městského úřadu

a svodů, okopání a nové provedení ven-
kovních a  části vnitřních omítek, nátěru 
fasády a  provedení okapového chodní-
ku. Součástí oprav bylo také provedení 
odizolování zdiva, které nám provedl pan 
Ing. Jiří Klíma. Během letošního roku do-
plníme prostor okolo hlavní cesty ochran-
nou zástěnou, aby v zimním období ne-
docházelo ke znečištění opravené fasády.

Na autobusovém nádraží máme již 
delší čas osazenou kameru, a  můžeme 
tak monitorovat prostor autobusové za-
stávky. Nechali jsme prostor vymalovat, 
což je v  tomto volebním období již třetí 
pokus. Nicméně nyní stav zastávky každý 

Tovačovský kamelot
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den kontrolujeme a v případě poškození 
poskytneme kamerový záznam policii 
a  budeme vyžadovat náhradu škody. 
V  nedávné době byly rozkopnuty dveře 
na WC a celkový prostor autobusové za-
stávky byl odstrašující. Doufejme, že daný 
prostor nebude nadále ničen a  nebude 
kazit dojem při příjezdu do našeho města.

V měsíci květnu proběhla oprava ně-
kolika silničních vpustí. Jednalo se o  uli-
ce Náměstí, autobusové nádraží a  ulici 
Cimburkova. Právě zde byly dva poklopy 
velmi nebezpečné, silnice byla okolo po-
klopů propadlá a poklopy velmi vyčníva-
ly. V současné době připravujeme projekt 
na rekonstrukci dané ulice, jelikož stav 
celé komunikace je nevyhovující.

Jelikož je v letošním roce velké množ-
ství srážek, opět se nám vyskytly problé-
my s odvodněním prostoru okolo garáží 
na Podzámčí. Naši hasiči museli prostor 
v  letošním roce několikrát odčerpávat. 
Již je zadáno zpracování projektové do-
kumentace, ale proces než se bude stav-
ba realizovat je zdlouhavý, a  tak jsme 
přistoupili k  znovu obnovení vsakovací 
jímky, která zde byla vybudována téměř 
před deseti lety. Jímka o objemu cca 20 
m3 byla odbagrována a znovu zavezena 
drceným kamenivem, které umožní vsak 
dešťové vody.

V  současné době probíhají stavební 
práce spojené s  vybudováním workou-
tového hřiště. Hřiště bude dispozičně 
umístěno ve svahu u školní jídelny z ulice 
Podvalí, proto zde musejí být vybudová-
ny opěrné zídky, které budou prostor hři-
ště ohraničovat. V červenci jsme také za-
čali s opravou budovy č.p. 381 v prostoru 
bývalých uhelných skladů, budova bude 
sloužit jako zázemí pro městskou policii. 
Začali jsme také opravovat část chodníku 
na ulici Prostějovská. V nejbližší době také 
začnou práce spojené s  vybudováním 
dětských hřišť v  ulici Sadová a  Anníně 
a vybudováním propojky chodníku z uli-
ce Široká do ulice Kpt. Jaroše.

Marek Svoboda, starosta
Jaroslav Vrána, místostarosta
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 Tranzitní doprava v Tovačově

Žádost o provedení generální opravy silnice II. třídy číslo 435 

v obcích Kožušany – Tážaly, Blatec, Charváty, Tovačov

Mohli jsme si myslet, že tranzitní doprava přes prázdniny 
poleví na své intenzitě, a právě naopak. 

ŠKODA AUTO a.s. nám i přes zákazové značení omezující 12 
tun vesele navážela škodovky na letiště v Bochoři jako mezi-
skládku při nedostatku čipů ke kompletaci vozidel.  Pokud se 
tedy soukromá společnost rozhodne, že si kdekoli v ČR najde 
obchodní příležitost ve formě vykládky, nemusí respektovat 
zákazové značky, protože si bude volit nejrychlejší cestu kvůli 
nákladům na dopravu bez toho, aby se musela nechat ome-
zovat výší mostů, rozkopanými silnicemi se zácpami, stavem 
vozovek apod. Takový přístup zavádí zjevnou nerovnost ob-
čanů vystavených nepřetržité nákladní dopravě s váhou nad 
12 tun a zájmů soukromých společností. To se nám občanům, 
starostům samozřejmě nelíbí, proto jsme kontaktovaly vedení 

Vážený pane vedoucí,
v roce 2020 proběhla v obci Kožušany 

– Tážaly petiční podpisová akce s cílem 
eliminovat hlučnost dopravy na silnici II. 
třídy č. 435. Součástí petice byla i žádost 
občanů o pokládku tichého asfaltu. V té-
mže roce o několik měsíců dříve byl reali-
zován podpis petice ze stejného důvodu 
i ve městě Tovačov. 

Ze strany Krajské hygienické sta-
nice v  Olomouci bylo na společném 
jednání dne 22.6.2020 se starostou 
a  obyvateli obce Kožušany - Tážaly, 
Mgr. M.Sigmundovou, Krajským úřa-
dem Olomouckého kraje, Správou silnic 
Olomouckého kraje, p.o.  a ŘSD ČR jed-
náno o  hlučnosti na dané komunikaci 
a  bylo konstatováno, že jsou zde dlou-
hodobě překračovány hlukové limity, 
a budou přijatá opatření zamezující šíře-
ní hluku.

Dne 4.5.2021 a dne 4.2.2021 si na stav 
vozovky stěžovala Mgr. M.Sigmundová, 
přičemž ke všem stížnostem jste se vy-
jádřili, a následně proběhly dílčí opravy 
silnice v  úseku obce Tážaly i  Charváty, 

ŠKODA AUTO a.s. a celou situaci řešili. Z jednání bylo velmi ci-
telné, že vedení nemělo o našich problémech tušení, ze strany 
vedení byl velký zájem o kompromisní řešení. Závěr schůzky 
je ten, že si společnost našla jinou trasu pro dopravu, která je 
delší, aby vyhověla žádostem občanů obcí, kde jsou vystaveni 
nadměrné nákladní dopravě. Přes naše obce jezdí nyní max. 10 
kamionů denně v rámci dokončení smluvních závazků. Z jed-
nání také vyplynula společná žádost dotčených obcí na gene-
rální opravu vybraných úseků komunikace 435 s  položením 
tichého asfaltu. 

Žádost je adresována na Ředitelství Správy silnic OLK a je 
přílohou.

Marek Svoboda, starosta
Jaroslav Vrána, místostarosta

což bylo občany kladně hodnoceno. 
Bohužel hustota dopravy a  zejména 
váha kamionové přepravy projíždějí-
cí obcí neustále ničí zpevněný povrch 
silnice č. 435, což se projevuje zejména 
po ukončení zimního období. V  únoru 
2021 byla sice opravená větší část sil-
nice v  Charvátech i  v  části obce Tážaly, 
nicméně odstranění poničených úse-
ků bylo jen dílčí, čímž vznikly na celém 
úseku silnice další nerovnosti. Ty jsou 
velmi nepříjemné v současné době pro 
obyvatele obcí, jakož i  pro cyklisty. Na 
obou stranách silnice jsou stále ještě vy-
jeté koleje od těžkých vozidel (např. pře-
chod pro chodce u Mateřské školy v obci 
Kožušany – Tážaly), další části vozovky se 
propadají směrem od tohoto úseku na 
Blatec na obou stranách. Tyto nerovnosti 
způsobují ještě větší hluk projíždějících 
vozidel, protože dochází k dalším vibra-
cím a otřesům nákladních souprav. 

Zejména tento negativní stav vozov-
ky obyvatelé pociťovali při transportu 
osobních vozidel zn. ŠKODA na tahačích 
transportujících kamionů z obce Kvasiny 

na letiště v Bochoři, kdy se okolní domy 
postavené u silnice otřásaly a hluk se šířil 
dnem i nocí při intenzivní přepravě těch-
to vozidel, což zcela narušovalo noční 
klid v obci do okamžiku, než došlo k do-
hodě mezi starosty obcí a  společností 
ŠKODA AUTO a.s. která přijala zásadní 
opatření po seznámení s  danou situací 
ve prospěch občanů. Ale ostatní provo-
zovatelé kamionové přepravy se takto 
vstřícně nechovají, ani nám nejsou zná-
mí, a  na žádosti občanů o  volbu jiných 
tras cest nereagují nebo jsou zamítavé. 
Samotný hluk z motorů vozidel se tedy 
v  obcích násobí ještě „poskakováním“ 
vozidel a  nákladu po silnici, což se jeví 
jako zcela zbytečné vystavování dalšímu 
zdroji hluku v  obci. Nelze také odhléd-
nout od toho, že se těmito vibracemi ničí 
přilehlé domy, často postavené jen dva 
metry od krajnice vozovky, což se pro-
jevuje praskáním zdí a  otřesy znatelný-
mi v  interiéru takových domů. Hluk má 
negativní vliv na zdraví, na spánek a jeho 
kvalitu, na prožívání života, o čemž jistě 
není nutno polemizovat.

 Ohlédnutí za pomocí obcím zasažených tornádem
Město Tovačov zaznamenalo zvýšený 

zájem občanů o  pomoc obcím poniče-
ných tornádem na jižní Moravě. Na strán-
kách města jsme zveřejnili ověřená čísla 
účtů, kam se mohli peníze posílat. Tímto 
krokem jsme chtěli předejít spekulantům.

Aktivní pomoci přímo v místech ne-
štěstí se zúčastnili i  hasiči Tovačova se 

svou technikou. Město Tovačov ze svého 
rozpočtu uvolnilo částku 50 000 Kč. Rada 
města Tovačova dne 14. 7. 2021 na svém 
zasedání schválila převod fi nančních 
prostředků na obce zasažené tornádem 
ve výši 10.000, - Kč pro každou obec. 
Tuto fi nanční pomoc obdržely obce 
Lužice, Hrušky, Týnec, Mikulčice a  měs-

tys Moravská Nová Ves. Další fi nanční pří-
spěvky byly odeslány ze sbírky ve farním 
kostele a také od tovačovských Hanáků 
a oddílu kopané Tovačov.

Všem děkujeme za vyjádřenou soli-
daritu.

Marek Svoboda, starosta
Jaroslav Vrána, místostarosta
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Ve dnech 23.6.2021 až 30.6.2021 pro-
běhlo v  obci Kožušany – Tážaly certifi -
kované měření vozidel prostřednictvím 
Magistrátu města Olomouce. Výsledky 
měření jsou tyto:

Za těchto sedm dní projelo obcí 64120 
vozidel z toho směrem na Olomouc 32275 
a  směrem na Tovačov 31845. Těžkých 
nákladních vozidel projelo ve směru na 
Olomouc 1455 a  směrem na Tovačov 
1612. Vozidel s vlekem a návěsových sou-
prav projelo ve směru na Olomouc 705 
vozidel a ve směru na Tovačov 596.

Porovnáním se stejným měřením 
ve dnech 9.12.2019 – 12.12.2019 pro-
jelo obcí 27473 vozidel a  ve dnech 
12.12.2019 až 16.12.2019 bylo zjištěno, 

 Informace

 Podmínky pro účast osob na veřejných 
 nebo soukromých akcích (aktualizováno 1. 8. 2021)

Při zjištěných stavebních úpravách ze dne 18.5.2021 na 
komunikaci II třídy, úpravy vjezdu a následného rozebrání při-
lehlého chodníku byl stavebník upozorněn, že tyto stavební 
úpravy podléhají stavebnímu povolení nebo ohlášení speciali-
zovanému stavebnímu úřadu. Stavebník byl vyzván k doložení 
nebo vyřízení příslušných povolení. Rada města v této souvis-

Při účasti na organizovaných akcích, soukromých či veřej-
ných, musí být dodržována hygienická opatření a  účastníci 
musí splňovat podmínku, že:
• jsou plně očkovaní, nebo
• prodělali onemocnění covid-19, uplynula u  nich doba 

izolace a od prvního pozitivního testu na přítomnost viru 
SARS-CoV-2 neuplynulo více než 180 dní,

losti řešila stížnost na stav části veřejného chodníku a přilehlé-
ho okolí v Tovačově a rozhodla o vrácení chodníku do původ-
ního stavu ve stanovené lhůtě. Rozhodnutí Rady města bylo 
stavebníkovi zasláno dne 19.7.2021.

 Marek Svoboda 
starosta Tovačova

• osoba absolvovala nejdéle před 7 dny RT-PCR vyšetření na 
přítomnost antigenu víru SARS-CoV-2 s negativním výsled-
kem, nebo

• osoba absolvovala nejdéle před 72 hodinami POC test na 
přítomnost antigenu viru SARS-CoV-2 s negativním výsled-
kem,

• výjimku mají děti do dovršení 6 let věku.

že za tuto dobu projelo obcí 30147 vozi-
del. Je evidentní, že za dobu dvou let do-
šlo k nárůstu počtů projíždějících vozidel 
na dvojnásobek. 

S ohledem na stále sílící stížnosti ob-
čanů ve všech dotčených obcích na stav 
silnice č. 435 a zvyšující se počty projíž-
dějících vozidel a  jejich hlučnost, jsme 
se my níže podepsaní starostové a Mgr. 
M.Sigmundová rozhodli obrátit na Vás 
po předchozí konzultaci s Krajským úřa-
dem Olomouckého kraje, a žádáme Vás 
o realizaci generální opravy silnice II. tří-
dy č. 435 formou pokládky tichého asfal-
tu a následné údržby v zájmu jeho dlou-
hodobé funkčnosti v  úseku intravilánu 
obcí Kožušany – Tážaly, Blatec (Kocanda), 

Charváty a Tovačov dle nákresů v připo-
jených situačních mapách s  termínem 
provedení v  jarních měsících roku 2022 
v závislosti na klimatických podmínkách.

S pozdravem
Petr Mazal

starosta obce Kožušany – Tážaly
Jarmila Kowalczuková

starostka obce Charváty
Mojmír Dostál

starosta obce Blatec
Marek Svoboda

starosta města Tovačov
Mgr. Michaela Sigmundová, Ph.D.

Přílohy: Situační mapy a  fotografi e 
dotčených úseků silnice č. 435

 Informace k městské policii
Začátkem června ofi ciálně v Tovačově zahájila svou činnost 

městská policie. Po prvním výběrovém řízení byla přijata strážni-
ce Olga Němcová. Vyřízení administrativních záležitostí nějakou 
dobu trvalo. Pořízení uniformy, nášivky, odznaky a domovenky. 
Pro výkon služby město pořídilo i služebního psa.

Optimální počet strážníků pro zajištění služby v odpoledních 
hodinách pro Tovačov jsou nejméně tři.  V plném počtu se urči-
tě zajistí dohled nad dodržováním veřejného pořádku, vyhlášek 
nebo třeba nad dopravou a parkováním ve městě.

V blízké době začne rekonstrukce objektu na Nádražní ulici, 
ve které bude strážnice městské policie a také služebna státní 
policie České republiky. Plánem města Tovačova je také pořízení 
radaru na měření rychlosti ve městě, pořízení botiček a výraz-
nější spolupráce se státní policií. Strážnice se v současné době 
zaměřuje na problematiku 
- dlouhodobě odstavených vozidel bez technické kontroly, 

zjištění a  vyrozumění totožnosti provozovatele, možnosti 
provozovatele vrak odstranit, v  opačném případě budou 
vraky na náklady města zlikvidovány a ty pak budou po pro-
vozovateli exekučně vymáhány,

- dohled u skate rampy zaměřený na dodržování provozního 
řádu, povinnost nošení helmy a předcházení zranění,

- dodržování vládního nařízení, nošení respirátoru v uzavře-
ném prostoru,

- kontrola nočního klidu u provozoven vyplývající ze smluv-
ních vztahů s městem.

Kontaktní veřejná emailová stránka pro podněty od obča-
nů je mestskapolicie@tovacov.cz, případně služební telefon je 
+420 725 312 363.

Marek Svoboda, starosta
Jaroslav Vrána, místostarosta
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 Upozornění pro občany,

 Kontejnery na bioodpad

kteří se zapojili do motivačního a evi-
denčního systému MESOH – třídění od-
padů do plastových pytlů opatřených 
čárovými kódy připomínáme, že pytle 
musí být náležitě naplněny.

Plasty – 2,5 kg až 7 kg.
Papír – 5 kg až 10 kg.

V letošním roce jsme na úseku údrž-
by města pořídili tři nové kontejnery 
na bioodpad. Kontejnery hnědé barvy 
s  boční půlenou stěnou jsou postupně 
rozmísťovány po ulicích dle potřeby. 
Informaci zde uvádíme z důvodu, že se 
nám množí dotazy, zda tyto kontejnery 
mohou občané využívat. Vždy na jaře 
a podzim kontejnery rozmisťujeme a na 
stránkách města uvádíme konkrétní lo-
kality. Během roku to zveřejňovat nebu-
deme. V období jara a podzimu zvýšíme 
četnost kontejnerů na obvyklých mís-
tech. Žádáme občany, aby do kontejnerů 
vkládali pouze bioodpad, již jsme několi-
krát zaznamenali, že jsou v kontejnerech 
také igelitové a jutové pytle nebo plasto-
vé nádoby. Při odvozu do kompostárny 
s tím pak máme velké problémy a provo-
zovatel nám odmítá takový odpad pře-
vzít. Děkujeme za pochopení.

Kovové obaly – 2,5 kg až 10 kg.
Jedlý tuk a oleje – naplňte do obalu 

o minimálním objemu 2 l, nalepte čárový 
kód a odevzdejte do sběrného dvora

Na spodní části archu, kde máte vy-
tištěné kódy, jsou odkazy na přihlášení 
do vašeho odpadového účtu. Zde mů-

žete průběžně sledovat a  kontrolovat 
počty odevzdaných pytlů a  další infor-
mace. Doporučujeme vyplnit odpadový 
dotazník a potvrdit inventuru stanoviště. 
Toto vám může pomoci k získání většího 
počtu EKO bodů. 

B. Hrazdilová

Základní škola Základní škola Převzato ze školního časopisu Podlavičník 5/2021

 Celostátní kolo soutěže Zlatá včela v Nasavrkách
Dne 22.5.2021 se přes internet kona-

lo oblastní kolo včelařské soutěže Zlatá 
včela, ve kterém se nám velmi dařilo, 
dokonce se dvě členky našeho kroužku 
(Veronika Drábková a Sabina Matušinco-
vá) umístily na místech, která jim zajistila 
možnost postoupit do celostátního kola 
soutěže, samozřejmě nabídku postu-
pu přijaly. Celostátní kolo se konalo od 
18.6.2021 do 20.6.2021 ve městě Nasavr-
ky (přesněji ve včelařském učilišti), které 
se nachází nedaleko Chrudimi. Protože 
soutěž začínala v pátek, museli být všich-
ni účastníci omluveni z  páteční výuky. 
Čas příjezdu měl být nejpozději v 10.30 
hod, ale kdo mohl a chtěl, měl možnost 
přijet už dřív. Hned po příjezdu se každý 
včelař musel podrobit testu na COVID 19, 

aby se předešlo šíření onemocnění. Otes-
tovaní včelaři dále dostali klíče od pokojů 
a dostali úkol se do 11:00 hod ubytovat, 
pokud to zvládli dřív a měli čas, měli vol-
no a mohli zůstat na pokoji nebo si pro-
cházeli areál učiliště. Naše včelařky využi-
ly druhou možnost, první, co je v areálu 
zaujalo, byly nádherně malované dřevě-
né úly a  dále jejich pozornost upoutalo 
arboretum (arboretum = se sbírka živých 
dřevin), které si stihly rychle projít, ale 
pak musely jít na oběd, po kterém násle-
doval odpolední klid. Následně den po-
kračoval zahájením soutěže a  první dis-
ciplínou - písemnými testy teoretických 
včelařských znalostí. Doba, za kterou 
mladí včelaři měli vyplnit test, byla stano-
vena na 1 hodinu, ale všichni to stihli dřív. 

Hned po ukončení testů byli účastníci 
soutěže podrobeni další zkoušce - veřej-
ná obhajoba samostatných písemných 
prací, které si měl každý soutěžící napsat 
týden před soutěží a  zaslat přes email 
porotě. Na obhajobu měl každý 4 minu-
ty, kdy měl ve zkratce říct: o čem práce je 
a proč si vybral své téma. Když soutěžící 
dokončil, co chtěl říct, tak mu odborná 
porota, ostatní soutěžící nebo instruk-
toři mohli položit doplňující otázky, na 
které musel odpovědět, tedy pokud znal 
odpověď. Naše členky si vybraly tato té-
mata: Drábková - speciální úlové váhy, 
díky kterým zkoumají včelaři biodiverzi-
tu v ČR, Matušincová - popis a rozložení 
včelstva. Obě členky byly v  obhajobě 
úspěšné. Jen první 2 disciplíny trvaly od 
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13:00 do 18:00 hod. Od 18:00 hod včelaři 
večeřeli a po večeři hráli zábavné hry, aby 
se seznámili. To trvalo až do 21:30 hod, 
což byla i  doba večerky, takže hned po 
hrách šli spát. 

Další den nebyl přesně určen budí-
ček, ale bylo dáno, že v 8:00 hod všichni 
budou na snídani, po které následovalo 
dalších 6 včelařských disciplín: stlou-
kání rámků, poznávačka medů podle 
vůně, chutě a vzhledu, botanika, mikro-
skopování, poznávačka pomůcek a  um 
praxe. O zábavu tedy bylo postaráno až 
do oběda, po kterém následoval odpo-
lední klid a vyhlášení 6 zatím nejlepších 
včelařů. Odpolední program nebyl pro 
všechny stejný, zatímco 6 nejlepších pl-
nilo bonusovou disciplínu - pokročilá 

praxe, tak zbytek účastníků hrál zábav-
né vodní osvěžující hry. Na večeři se už 
všichni sešli a poté šli společně na večer-
ní program - opékaní špekáčků a  zpěv 
písní s kytarou - prostě klasický táborák. 
Protože instruktoři zapomněli hlídat čas, 
tak tímto omylem protáhli večerku až na 
23:00 hod. 

Další ráno zase nebyl určen budíček, 
ale jen čas snídaně. Pro některé dobro-
volníky byl však stanoven nový ranní 
program: v  6 ráno prohlídka arboreta, 
kterou zorganizovaly děti, ale instruktoři 
jim to nezakázali, a  tak se řídily heslem 
- co není zakázáno, je povoleno, a poté 
následovala od 7:00 hod prohlídka spe-
ciálních místností na zpracovávání vos-
ku a  medu a  ukázka učeben praxe na 

učilišti. Poslední prohlídka končila 7:55 
hod, takže včelaři to stihli na snídani, 
po které se odebrali na místo vyhlášení 
výsledků celé soutěže. Naše včelařky se 
umístily: Drábková - 14.místo, Matušin-
cová - 34. místo, ale nejdůležitější pro 
ně bylo, že si zasoutěžily a ne, na kterém 
místě se umístily. Po vyhlášení výsled-
ků si instruktoři i  mladí včelaři udělali 
hromadnou fotku a několik fotek skupi-
nových, zahráli si poslední hru: najdi ka-
marádovi brýle - hra spočívala v tom, že 
jeden účastník ztratil brýle a ostatní mu 
pomáhali je hledat, vyhrála naše včelař-
ka Sabina, která ty brýle našla v arboretu 
a málem je rozšlápla. Po hře se soutěžící 
naobědvali, rozloučili a odjeli.

Veronika Drábková, 8. A

 Indiáni v mateřské škole
Indiáni jedou, copak asi vezou?
Poslední předprázdninový měsíc si pobyt ve školce náležitě 

užíváme. Počasí nám přeje k častému a dlouhému pobytu na za-
hrádce a k výpravám do okolí MŠ. 1. června jsme s dětmi oslavili 
Den dětí. Děti si mohly zařádit na skákacím hradě, pochutnaly si 
na zmrzlinovém kornoutu ze školní jídelny a po celé zahradě na 
ně čekalo plnění zábavných úkolů.

Ze všeho nejvíc si ale užíváme hru na indiány. Z naší školky 
se stala indiánská vesnice plná malých indiánů a náčelníků, na 
zahradě se objevily totemy, malí indiáni, kteří si zdokonalovali 
střelbu z luku, každou třídu zdobí indiánské výtvory v podobě 
bubínků, náhrdelníků, peříček, koní, lapačů snů a dalších bezva 
věcí.

Ke zdokonalení naší hry přispělo i zapůjčení dvou opravdo-

vých týpí, kde si děti užívaly činností jako kreslení, bubnování, 
volné hry, a dokonce si vyzkoušely, jak se v takovém týpí odpo-
čívá po obědě.  Moc děkujeme skautům z Dubu nad Moravou 
za zapůjčení týpí, ale také děkujeme několika velice ochotným 
tatínkům, kteří střežili naše týpí i v noci.

Předškoláci ze Sluníček si 8. 6. užili zábavné indiánské odpo-
ledne společně s rodiči, a někteří se dokonce odvážili přespat ve 
školce bez rodičů.

Ve středu 16. června za námi přijel náš již známý Jirka Hadaš 
se svou indiánskou show. Děti se bavily, tancovaly, kouzlily, sou-
těžily a prostě si to užily.

Konec měsíce se pomalu blíží, ale my ještě jedeme dál…
Na děti z Koťátek čeká 21. 6. zábavné indiánské odpoledne 

s rodiči a pro odvážlivce spaní ve školce.
V úterý 22. června přijede za dětmi divadlo s úžasnou po-

hádkou Černoušek v Africe. A v pátek 25.6. proběhne pasování 
předškoláků na školáky a  slavnostní rozloučení se školkou na 
nádvoří našeho krásného zámku.

V  závěru školního roku je ještě určitě na místě poděkovat 
všem partnerům za spolupráci, rodičům za přízeň a  všem za-
městnancům mateřské školy za obětavou práci v průběhu ce-
lého „poněkud zvláštního“ školního roku. Všem dětem přejeme 
slunečné a bezstarostné prázdniny.

Lenka Šálková, MŠ
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 Červen ve školní družině

 Školní klub až do konce

Měsíc červen patří mezi žáky k nejoblíbenějšímu měsíci, jak 
ve školním roce, tak i kalendářním. Všichni jsou plni očekávání, 
jaká dobrodružství zažijí o prázdninách. Však už jsou přede dveř-
mi. Tento měsíc nás prázdninově naladil a byl plný sportovních 
a pohybových aktivit na čerstvém vzduchu. Pěkné letní sluneč-
né dny patřily častému pobytu venku na hřištích i na vycház-
kách, také jsme si zašli na zmrzlinu, ledovou tříšť.

Děti si užily i svůj velký Den dětí, který se nesl v duchu pirátů 
a pirátek. Zažily den plný retrohrátek, velké díky patří žákyním 
a  jednomu žákovi z devátých tříd za pomoc při organizaci na 
stanovištích. Splnily stezku žabky Kuňkalky a spoustu 
dalších dobrodružství.

Školní rok se blíží ke svému konci a i ve školním klubu to jede 
na plné obrátky.  Využíváme všechny možnosti, které se nabízejí, 
a tak pečeme, sportujeme, tvoříme, malujeme a jsme co nejvíc: 
na čerstvém vzduchu hlavně na školním hřišti, ve venkovním 
výukovém altánu, v zámeckém parku nebo v okolí rybníku Ko-
lečko. Na některé akce rádi přijímáme pozvání od družiny a spo-
lečně si je užíváme.

Ještě nás v posledních dnech čeká výlet na zmrzlinu do Ko-
jetína a rozdáme si naše putovní sešity s překvapením na prázd-
niny…o tom zase ale až příště.

Doufám, že i nový školní rok bude plný rozmanitých dobro-
družství…budu se samozřejmě moc těšit a  přeji všem krásné 
prázdniny!

Petra Nemravová, vychovatelka ŠK

Ve středu 9. 6. navštívil školní družinu pan Martin Kubalík, 
který si pro děti připravil hudební program s názvem Písničky 
od Hané až po showbyznys.

Začátkem měsíce jsme vypustili našeho ježka Ferdinanda do 
přírody, který po dlouhém zimním spánku a rekonvalescenci vá-
žil krásných 843 g (při nálezu vážil Ferdinand pouhých 113 g, bez 
naší pomoci by zimu nepřežil). Přejeme mu krásný ježčí život.

A nám všem KRÁSNÉ PRÁZDNINY plné zážitků, dobrodruž-
ství, a hlavně načerpání nových sil.

paní vychovatelky ŠD
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RůznéRůzné

 Don Quijote de la Ancha

 145 let SDH Tovačov

s  podtitulem „Představení, které 

prodlužuje život“ a  vzhledem k  tomu, 
jak moc se diváci nasmáli, je to titul prav-
divý. Smích přece prodlužuje život.

Komedie vznikla na motivy Miguela 
Cervantese. Svéráznému zpracování osu-
dů Dona Quijota de la Mancha a věrného 
služebníka Sancho Panzy nechybí humor, 
nadsázka, fantazie ani mystifi kace.

Před diváky předstupuje 2,38 m vy-
soký profesor španělského jazyka a  li-
teratury (chůdochodec Lennoire Mon-
taine) a 120ti kilová Ancha, pracující jako 
vychovatelka na kominickém internátě 
ve Šlapanicích, v  kostýmech Dona Qui-
jota a  Sancho Panzy. Osou představení 
je vzájemné prolínání několika rovin. 
Boj s větrnými mlýny, rytířské pasování, 
láska ke krásné Dulcinei a osudy profe-
sora a  vychovatelky prostupují dějem. 
Vypadá to, jako by celá inscenace vzni-

V letošním roce si připomínáme 145. 
výročí založení SDH Tovačov. Podívejme 
se do historie a připomeňme si, co před-
cházelo vzniku hasičského sboru a  jaké 
byly jeho počátky.  

V minulosti byl oheň často nezvaným 
hostem, vzpomeňme velké požáry, které 
postihly Tovačov - 1470 (první zmínka, 
že Tovačov vyhořel), 1770 (vyhořelo celé 
město). 

kala momentálně před zraky a za aktivní 
spolupráce diváků.

Taková vlastně hra na hru, která při-
náší radost ze společné účasti na tvorbě 
okamžiku.

Zahráli si „pasováček – koloběžka, 
Dulcinea , Talentovaná, Foťáčková, služ-
ba studentů, Houbičková s  děckama, 
Jacksonová, Piešťanka nebo pan prezi-
dent i jiní.

Kdo neviděl, nepochopí. Hrstka divá-
ků se však bavila skvěle. 

Představení uvedlo Divadlo Klauniky 
Brno v režii Bolka Polívky. Je nastudová-
no v 5 světových jazycích.

V Tovačově se konalo 24. 7. 2021 za 
podpory města Tovačov a Olomouckého 
kraje. Je opravdu škoda, že se diváků se-
šlo tak málo. Ti, co přišli, se však skvěle 
pobavili, a hlavně od srdce zasmáli.

Mgr. Dagmar Nováková

Lidé poznali velkou a  ničivou sílu 
ohně a  cítili se před jeho ničivostí bez-
branní. Jeden takový požár je zmiňován 
také v pověstech, a to, kdy ve středu 10. 
září 1783 spolu s  městem vyhořel i  zá-
mek a  shořela i  vysoká cibulovitá báň 
na zámecké věži. Oheň vznikl v Židovské 
ulici a  vyhořely - Židovská ulice, zámek 
i  s  chalupami na Hrobech až po farní 
kostel, tři strany města, jedna strana Ši-

roké ulice až po Lapač. Od tohoto požá-
ru byla zámecká věž pokryta jen nízkou 
střechou až do druhé poloviny 19. stole-
tí, kdy teprve byla věž opatřena barokní 
bání a lucernou. Tato událost je popsána 
v pověsti - O labuti s červeným zobákem:

„ .........Jednoho podzimního rána rozjel 
se myslivec Josef do Tovačova jako denně 
s hlášením a pro rozkazy. Když přejel Mar-
kův most, uviděl nad městem černý dým. 
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Různé
To hořelo židovské město. Dal koni ostru-
hy a tryskem dojížděl k zámku, ale ten stál 
v  jednom plameni a  vysoká báň hlavní 
věže se právě řítila se strašným rachotem 
dolů. Jak prach trochu usedl, začali lidé 
křičet a ukazovat na hořící věž. I Josef zve-
dl zrak a  vidí, ach bože, co vidí? Krásná, 
překrásná bílá labuť s červeným zobákem 
krouží nad požárem a zpívá tak smutnou 
píseň, že všeci posmekli beranice jak na 
pohřbu, i náš myslivec. .................“ 

(Bohumír Štégr, Zázračná slunečnice, 
Profi l Ostrava 1972, str.15.-20, nebo také 
Bohumír Štégr, Kam až dohlédneš, Katos 
Kojetín 2001, str.16-21)

Mnohdy člověk oheň často také zne-
užíval, a  to v  neklidných dobách válek 
a drancování, kdy vojska při svých taže-
ních vypalovala celá města a tak to bylo 
i Tovačově – 1620 (polští kozáci vypálili 
město). Další ránou pro město byla tři-
cetiletá válka - po obsazení Olomouce 
v červnu 1642 tovačovský zámek zprvu 
odolával švédským útokům, město však 
bylo nejen vydrancováno, ale i vypáleno. 

Nakonec padl i zámek. Roku 1808 vyho-
řela rybárna (haltýře) po návštěvě města 
francouzským vojskem.

A  jak říká jedno moudré přísloví: 
Oheň je dobrý pomocník, ale zlý pán!

První myšlenka ke zřízení hasičského 
sboru v Tovačově vznikla po zničujícím 
požáru v  roce 1872, ale nakonec zůsta-
lo jen u  úvahy. Popud k  založení hasič-
ského sboru vzešel od pana Františka 
Štégra, vedoucího úředníka Občanské 
záložny. František Štégr v roce 1874 pro-
sadil peněžní dar 800 zlatých Občanské 
záložny na zakoupení stříkačky od fi rmy 
Smékal z Čech pod Kosířem a tak se také 
stalo, ale u  toho také jen zůstalo - sbor 
dobrovolných hasičů založen nebyl. Te-
prve o rok později (1875) byl ustanoven 
výbor pro zřízení hasičského sboru. Byly 
vypracovány stanovy, které nebyly vrch-
ností schváleny. Teprve po přepracování 
byla jejich druhá varianta schválena.

Na svátek sv. Josefa - 19. března 1876 
po mši svaté proběhla ustavující val-
ná hromada a  do sboru bylo přijato 36 
občanů, velitelem byl zvolen František 

Látal, náčelníkem Jan Sedláček a náčel-
níkem u stříkačky František Žák.

Sbor byl vybaven zakoupenou stří-
kačkou, dvoukolovým hadcovým vo-
zem, trilichovými oděvy a posunovacími 
žebři. Dále výstroj byla doplněna pásy 
se sekyrkami a koženými čepicemi, lezci 
měli přilby a  provazy. Na hasiče neza-
pomněla ani šlechta, Jan hrabě z Kuen-
burgu dal na cvičení hasičům postavit 
dvoupatrovou věž, která byla umístěna 
Na Podzámčí.

První cvičení sboru v Tovačově pro-
běhlo 9. dubna 1876, kdy při cvičení za-
pálil jeden občan oheň v  Pastouškách, 
kde se cvičení konalo. Byl zvědaví, jak se 
hasiči budou chovat při skutečném ohni. 
Výsledkem zvědavosti bylo 8 vyhořelých 
domů.

Další požár - první přespolní - vznikl 
11.dubna v Ivani, vyhořelo 6 domů. A tak 
v prvním roce činnosti sboru zasahovali 
hasiči ještě u  deseti požárů v  okolních 
obcích. Lze konstatovat, že v prvním roce 
svojí činnosti se hasiči opravdu nenudili. 
Také došlo k prvnímu zranění hasiče při 
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zásahu - 9.května, kdy vyhořelo 27 domů 
a požár si vybral svou daň v podobě jed-
noho vyhaslého života.

Další roky byly krušné. Bylo mnoho 
zásahů a mnohdy se stávalo také to, že 
za noc hořelo i několikrát. To vedlo k jed-
nomu, členové hasičského sboru byli 
unaveni a  houfně sbor opouštějí. Člen-
ská základna klesá na 12 členů. Dalším 
zásahem do života sboru bylo zřícení 
lezecké věže, při které došlo ke zranění 
hasiče. Pozitivem tohoto období je za-
koupení sundavací stříkačky s  vozem 
pro mužstvo.

K obnově a stabilizaci sboru dochází 
v roce 1890, kdy se vedení ujímá mladý 
učitel František Masařík. Za jeho vedení 
vstupuje do sboru 24 mladých mužů.

Taková je stručná historie počátků 

hasičského sboru v Tovačově. Co dodat 
na závěr? 

Poslední významnou událostí pro to-
vačovské hasiče byl 25.7.2020, kdy slav-
nostním žehnáním na náměstí vstoupil 
do řad hasičů nový pomocník, nové zá-
sahové vozidlo. 

Již 145 let tovačovští hasiči vyvíjejí 
dobrovolnou činnost při ochraně majet-
ku občanů, a nejen jich a v minulosti i v ší-
ření osvěty ve městě. Neustálá výchova 
mladé generace hasičů, po celé období, 
vnesla štafetu hasičské tradice až do sou-
časnosti. A to je dobře, neboť nikdo totiž 
neví, kdy může hasiče (záchranáře) potře-
bovat. Vždyť zasahují nejen při ohni, ale 
i  při povodních, větrných smrštích, do-
pravních a jiných kalamitách.

Mgr. Antonín Havlin

 Posezení s cimbálovkou a gulášfest
V neděli 4.7. jsme mohli po delší koronavirové přestávce 

uskutečnit nejen pro naše, ale i přespolní, menší folklórní akci, 
a to posezení s cimbálovou kapelou Donava. Akce se konala 
opět na velmi oblíbeném místě, a to v parku ulice Jiráskova, 
kde nám vždy zázemí poskytnou manželé Klemešovi, za což 
jim patří velké poděkování. Posezení s cimbálovkou jsme letos 
pořádali poprvé a zřejmě ne naposledy, protože účast byla ve-
liká. Jednalo se o přátelské odpolední posezení plné pohody 
a dobré nálady. Náš soubor se rozhodl, že celý výtěžek z akce 
bude věnován některému z folklórních souborů v obcích po-
stižených přírodní katastrofou na jižní Moravě. Děkujeme tak 
všem přítomným, kteří si na dané akci zakoupili lístek do tom-
boly, přispěli dobrovolným vstupným, anebo si jen dali něco 
z připraveného občerstvení. Děkujeme také všem sponzorům, 
kteří nás dlouhodobě podporují. Díky všem jmenovaným tak 
mohla naše paní vedoucí Zdena Ludvová osobně předat fi -
nanční částku 20.000,- Kč paní Matouškové a její rodině z Mo-
ravské Nové Vsi, která se zabývá výrobou krojů a zachováním 
lidových tradic vůbec.

Další akcí, kterou jsme pořádali dne 17.7., byl v pořadí již III. 
gulášfest. V tento den se konalo v Tovačově několik akcí, a tak 
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 Výstava modelářů
Červencovou sobotu (24.7.) jsme se 

po loňské pauze dané okolnostmi opět 
sešli na našem již XI. ročníku výstavy 
plastikových modelů Plastic People of 
Tovačov 2021. Zhruba na přelomu dub-
na a  května, kdy již „hrozilo“ uvolnění, 
jsme si řekli, že do výstavy půjdeme, 
přestože stále hrozilo zrušení akce...

Výstavu jsme se snažili udělat v roz-
sahu předchozích ročníků. Již v pátek po 
nachystání prostorů ve sportovní hale 
nás překvapil počet přivážených mode-
lů. V sobotu se hala od rána začala plnit 
jak modely, tak návštěvníky. Velmi nás 
potěšilo, že okruh lidí byl téměř z celé re-
publiky, spousty modelářů z okolí Prahy, 
Jindřichova Hradce, Šumperku, Ostravy 
a několik modelářů přijelo i ze Slovenska 
(např. Trenčín). Samotných návštěvní-
ků - diváků mohlo být kolem 400. Řada 
z nich využila možnosti navštívit město 
Tovačov a blízké okolí a užít si nádherný 
letní den. Modelů letadel, bojové techni-
ky, aut, lodí, fi gurek i papírových modelů 
mohlo být kolem 650 kusů!, což z  to-
vačovské výstavy dělá již velmi slušný 
podnik. Máme tu řadu kolegů modelářů, 
kteří k  nám jezdí již od I. ročníku 2010. 
Jako obvykle naši výstavu přijel doplnit 
klub vojenské historie Prvorepubliko-
vé četnictvo i  se svými exponáty pod 

jsme měli obavy z účasti. Ukázalo se, že zbytečně. Letošní roč-
ník byl ze všech nějnavštívenější. Počasí nám přálo a zúčastně-
né týmy opět nezklamaly. Všichni své gulášové umění prodali, 
což je ten nejpřesvědčivější důkaz o povedené akci. K ochutná-
ní bylo připraveno 9 vynikajících gulášů, které posuzovala od-
borná porota a také návštěvníci akce.  Těší nás, že se pravidelně 
setkáváme s týmy z předchozích ročníků, že mají stále zájem 
soutěžit a pokaždé přijdou s něčím novým. Už nyní se těšíme 
na IV. ročník.

J. Vrána

Výsledková listina III. gulášfestu

CENY OD ODBORNÉ POROTY

1. MÍSTO – TÝM Č.2 – U DOBRÉ POHODY
2. MÍSTO – TÝM Č.9 – SEKÁČI Z ÚDRŽBY 
3. MÍSTO – TÝM Č. 8 – POLKOVČÁCI

CENY OD DIVÁKŮ 

1. MÍSTO – TÝM Č.5 - MRHOŠI
2. MÍSTO – TÝM Č. 9 – SEKÁČI Z ÚDRŽBY
3. MÍSTO – TÝM Č. 8 - POLKOVČÁCI

vedením pana Michala Trlici.  Do karet 
nám přihrál sobotní výletní motorák, 
který jezdil na trase Tovačov – Kojetín /
Kroměříž a  svezl určitě řadu návštěvní-
ků. Počasí hodně letní nás všechny jistě 
unavilo, ale o občerstvení bylo postará-
no. Během výstavy byl v  hale i  drobný 
prodej modelů - stavebnic, doplňků atd. 
Po třetí hodině přišel příjemný, ale záro-

veň velmi těžký úkol vyhlásit oceněné 
modeláře. Opravdu vybrat mezi velkým 
počtem nádherných exponátů bylo vel-
mi těžké. Vzhledem k tomu, že jsme měli 
loňskou cenu starosty (za neuskutečně-
ný ročník 2020), o to raději jsme předali 
letos tyto ceny dvě. A  bylo nám ctí, že 
cenu si odvezl mladý modelář ze Sloven-
ska Antonio Kalik za model letounu Z-37 
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Čmelák. Druhou cenu starosty za nád-
hernou dvojici modelů letadel Albatros 
D. III si převzal p. Matiska. Cenu diváků 
dostal za model Avia S-92 olomoucký 
modelář Ivo Koláček. Oceněných mode-
lářů bylo nakonec zhruba 25. Jinak stojí 
ještě za zmínku, že jsme zůstali u tradice 
a opět jsme měli k naší výstavě vydanou 
pohlednici. Myslíme, že letošní ročník 
se přes všechny ty události kolem nás 
opravdu vydařil, a jsme za to velmi rádi. 
Pokud situace dovolí, následující XII. roč-
ník výstavy PPofT 2022 bychom uspo-
řádali v  obvyklém květnovém termínu. 
Děkujeme všem, kteří nám s  výstavou 
pomohli, děkujeme všem vystavujícím 
a  návštěvníkům, samozřejmě velký dík 
panu Marku Svobodovi, starostovi měs-
ta Tovačova.

Za PPofT
Macháček Zdeněk

Ing. Mojmír Skopalík
Petr Vaňák

Jaroslav Síč
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 Klub seniorů 

 Seniorský pětiboj

Tak jako všichni, nemohli jsme v době 
koronaviru od minulého roku prová-
dět žádné aktivity,  a  to ani tehdy, když 
se v  červnu situace zlepšila. Náš klub je 
v prostorách pečovatelského domu, kam 
byl z důvodu bezpečnosti obyvatel vstup 
nadále zakázán.

Dohodli jsme se proto, že uskuteční-
me nějakou akci v přírodě, a naplánovali 
si zájezd na Lysou horu, královnu Morav-
skoslezských Beskyd, která měří 1324 m. 
Divíte se, že jsme se pro tuto akci my se-
nioři rozhodli?

 Využili jsme možnosti výjezdu zvlášt-
ním autobusem, který je v  letních mě-
sících k  dispozici pro zájemce. A  jelikož 
většina z přihlášených na Lysé hoře ještě 
nebyla, tak jsme toho využili a  autobu-
sem z  Raškovic se na vrchol Lysé hory 
nechali vyvézt. Byla jen škoda, že byl 
omezen počet osob, takže jsme nemohli 
uspokojit další zájemce.

V sobotu 21.8.2021 odpoledne jsme se zúčastnili seniorské-
ho pětiboje v Kralicích (minulý první ročník se uskutečnil v Ivani).

K soutěžím nastoupilo 7 družstev, po dvou z Kralic, Němčic 
n/H a Tovačova a po jednom z Ivaně.

Soutěžilo se v hodu do basketbalového koše, skoku z místa, 
štafetě s míčem, srážení plechovek a střelbě fl orbalovým míčem 
do branky. Vše se bodovalo a na základě dosažených výsledků 
bylo provedeno vyhodnocení družstev. 

Družstvo  Tovačov II pod vedením Ludmily Klimešová a ve 
složení Krvačná Zdena, Čechová Anežka, Nováková Eva a Vojtaš-
ková Anna se umístilo na 6. místě.

Družstvo Tovačov I pod vedením Ireny Říhové a ve složení 
Čechmánková Alena, Šmídová Iva, Kohnová Věra a Dostál Jaro-
slav vybojovalo 3. místo a získalo pohár.

Počasí nám přálo, a tak jsme si naho-
ře všechno prohlédli. Meteorologickou 
stanici, televizní vysílač, stanici horské 
služby, Bezručovu chatu, Chatu Emila 
Zátopka – Maraton. Krásný výhled z  vr-
cholu a posezení při malém občerstvení 
bylo všem příjemné. Dalším naším cílem 
byla přehrada Olešná u Frýdku – Místku, 
vystavěná v roce 1964. Vodní nádrž slouží 
k  rekreaci - ke koupání a  vodním spor-
tům. V  areálu se nachází autokempink, 
poblíž je řada restaurací. V  jedné z  nich 
jsme měli zajištěný oběd a následně jsme 
se mohli projít kolem přehrady, kde vede 
nenáročná 4,5 km stezka pro pěší a kola-
ře, s krásným výhledem na Beskydy a Ly-
sou horu. Část z nás tuto trasu absolvo-
vala, zbývající si prohlédli okolí, poseděli 
a povídali si. Počasí nám opravdu přálo, 
a tak jsme si všichni užili krásný slunečný 
den a s dobrou náladou se vrátili domů.

Hana Dostálová
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POZOR o nás bez nás, aneb VYSOKORYCHLOSTNÍ TRAŤ Haná
Stavba tratí rychlého spojení je tématem již několika let, 

a není tedy divu, že většina obyvatel vede tuto informaci jako 
nereálnou budoucnost a nevěnují jí valnou pozornost. Situace je 
ovšem úplně jiná, než si mnozí z nás mohou myslet. Správa želez-
nic (dále také ,,SŽ“) podniká v současnosti mílovými kroky všech-
ny činnosti, které jsou potřebné k vydání stavebního povolení. 
Pro snazší vhled do situace přikládám níže tabulku se souhrn-
ným přehledem skupin činností prováděných Správou železnic:  

Příprava VRT v ČR Klíčové milníky:
Strategická fáze
• Dopravní politika
• Politika územního rozvoje ČR
• Program rozvoje RS v ČR
• Územní a technické studie

2014 - 2018 dokončení procesu 
EIA* na první úseky 
VRT (2022)
zahájení územního 
řízení na první úseky 
VRT (2022)
zajištění pozemků 
pro výstavbu VRT 
(2022/2023)
zpracování dokumen-
tace pro stavební po-
volení (2023)
zahájení stavebního 
řízení na první úseky 
(2023/2024)
zahájení výstavby prv-
ního úseku (2025)
zahájení provozu na 
prvním úseku (2028)

Předinvestiční fáze
• Studie proveditelnosti
• Schválení investice
• Územní plánování
• SEA** a veřejné projednávání
• Aktualizace zásad územního 

rozvoje

2018 - 2023

Územní řízení
• EIA a veřejné projednání
• Dokumentace pro územní 

řízení
• Vydání územního rozhodnutí
• Stavební řízení
• Dokumentace pro stavební 

řízení
• Majetkoprávní vypořádání
• Vydání stavebního povolení

2023 - 2025

Zdroj: Powerpointová prezentace, SŽ (2021)
*Poznámka:EIA (Environmental Impact Assessment) vyhodnocení vlivů 
stavby na životní prostředí
**Poznámka: SEA (Strategic Environmental Assessment)  posuzování vlivů 
koncepcí na životní prostředí 

Projekt vysokorychlostní tratě (dále také „VRT“) se nachází 
v  bodě územního plánování, ve kterém kraje aktualizují Zásady 
územního rozvoje (dále také „ZÚR“). V těchto podkladech jsou ve-
deny územní rezervy pro budoucí dopravní koridor VRT. Po aktu-
alizaci ZÚR se území stane závazným pro tento účel. Současně při 
diskuzi na téma aktualizace ZÚR se projednává i studie SEA, neboli 
posouzení vlivu koncepce na životní prostředí. Aktualizace ZÚR 
Olomouckého kraje probíhá v současnosti ve zkráceném režimu 
a veřejné projednání bude formou vzdáleného přístupu prostřed-
nictvím webu. Jedná se o první úseky, a to od Prosenic směrem 
k hranici Olomouckého a Moravskoslezského kraje. V případě, že 
by aktualizace byla schválena, tak automaticky postupuje fáze do 
územního řízení, které kdyby z pohledu SŽ dopadlo zdárně, tak 
bude následovat výkup pozemků a  nemovitostí potřebných ke 
stavbě. Správa železnic jako investor se pod rouškou pandemie 
snaží provést aktualizace ZÚR dotčených krajů bez toho, aby ten-
to záměr projednávala s dotčenými obcemi. Tuto zkušenost ne-
mají pouze ve středních a severních Čechách, kde se ze dne na 
den starostové dozvěděli, že v těsné blízkosti jejich domovů bude 
probíhat VRT, ale tuto zkušenost máme i u nás na Hané. Při pre-
zentaci vedení VRT v okrese Přerov  byli na Magistrátu města Pře-
rova přítomni starostové z obcí Císařov, Citov, Rokytnice a zástupci 
z města Přerova a místní části Vinary. Správa železnic záměrně ne-
oslovuje všechny dotčené obce, pozvánky k prezentacím posílají 
mnohdy emailem a nikoli datovou schránkou, a to maximálně čtr-
náct dní předem, a samotný projekt VRT prezentují jako hotovou 
věc. Teď se nabízí položit si otázku, proč se tak děje? Proč se o ta-
kovém megalomanském projektu novostavby nejedná veřejně 
v masmédiích? Proč jsou obce mnohdy vůbec nebo jen okrajově 
informovány?

Na otázky odpovím samotným popisem vysokorychlostních 
tratí. Trať fyzicky zabere 30 – 40 metrů a po celé délce bude oplo-
cena. Nemůže být přerušena přejezdy, takže je nutno dělat nad-

Nejlepším jednotlivcem celého soutěžního odpoledne byla 
vyhlášená členka soutěžního týmu Tovačov I – Iva Šmídová, kte-
rá obdržela zvláštní cenu. Mimořádné ocenění získala  také nej-
starší účastnice – Anna Vojtašková z družstva Tovačov II.

Celé soutěžní odpoledne probíhalo v  přátelském duchu, 
soutěžícím bylo poskytnuto občerstvení a věcné dary. Po celou 
dobu hrála hudba a na závěr jsme si všichni společně zatančili 

a zazpívali píseň Marka Ztraceného „Za 100 let“.
Pořádající klub seniorů Kralice nastavil laťku velmi vysoko 

a příští rok, kdy budeme pořádajícími my v Tovačově, se budeme 
snažit tomu vyrovnat. 

Snaha našich seniorů bude nejen obhájit umístění v  letoš-
ním roce, ale snažit se získat putovní pohár, který letos vyhrálo 
družstvo Kralice I. 
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jezdy nebo podjezdy. Trať je projektována na 320 km/h a k zatáč-
ce potřebuje 7,1 km poloměru oblouku. To znamená, že možnosti 
libovolně přizpůsobovat průběh trati jednotlivým požadavkům 
krajů jsou nulové. Takže obce a jednotlivci jsou stavěni před ho-
tovou věc, že se jejich domy budou bourat nebo že v těsné blíz-
kosti bude probíhat rychlodráha. Některé obce budou mít vážné 
problémy s pitnou vodou a vlivem fyzického vzhledu tratě, jak je 
uvedeno výše, dojde k další fragmentaci krajiny, což bude mít ne-
příznivý vliv nejen pro pěší, ale i pro zvěř a zemědělce. Nyní je nám 
už asi jasné, proč se investor snaží všechny kroky provést co nej-
rychleji a nejtišeji, protože by jinak narazil na velký odpor oprav-
du mnoha dotčených občanů. Nyní bych měl uvést argumentace 
ospravedlňující záměr projektu ze strany investora tak, jak si je 
můžete dohledat na internetu ve formě textů, prezentací nebo 
konferencí. Správa železnic prezentuje VRT jako:
- nikoli projekt železnice, ale jako projekt České republiky,
- jako projekt pro občany, regiony a města,
- pomoct vyrovnat rozdíly mezi regiony,
- pomoct na cestě k nízkouhlíkové ekonomice,
- projekt s velkým mezinárodním přesahem (spolupráce s DB, 

SNFC).

Projekt je tedy dle správy železnic pro obyvatele, regiony 
a města, protože to může způsobit obrovský nárůst ekonomiky 
a významnosti některých regionů, které v současnosti kvůli pro-
pojenosti s ostatními městy nejsou tak komfortní pro to cestová-
ní“, jak tvrdí generální ředitel SŽ Jiří Svoboda, který dále pokračuje 
dovětkem, že budou vyrovnány rozdíly mezi regiony. Jako další je 
nutno uvést velký mezinárodní přesah, kterým investor vnímá na-
pojení budoucích VRT na tratě okolních států. Aby se podle inves-
tora ČR nestala periferií EU, ale aby se ČR stala konkurenceschop-
nou v rámci dalšího rozvoje EU. Zde je ještě nutno dodat, že na 
tento aspekt investor klade velký důraz a budoucí vysokorychlost-
ní tratě označuje jako obnovení historických obchodních stezek, 
které označuje jako konkurenční výhodu přinášející ekonomické 
benefi ty. EU na základě provedeného auditu Evropského účetní-
ho dvora chce mít právně vymahatelný strategický plán týkající se 
prioritních úseků se zvláštním zaměřením na přeshraniční úseky, 
pokud nebudou zahájeny podle schváleného harmonogramu (do 
roku 2030 musí být dokončeny prioritní a přeshraniční úseky).

Audit dále pokračuje řadou opatření, která doporučuje Komisi. 
Konkrétně odstavec IX věta iii, kde stojí ,, zjednodušení zadávání 
veřejných zakázek u  přeshraničních projektů, využívání „jednot-
ných kontaktních míst“ k vyřizování formalit a odstranění všech 
administrativních a  regulačních překážek interoperability.“ Tato 
věta je až příliš podobná návrhu týkajícího se vytvoření Nejvyššího 
stavebního úřadu podle nového stavebního zákona. Pro ucelený 
náhled přikládám mapu plánovaných tratí:    

 Zdroj: StopVrt

Správa železnic nám tedy tvrdí, že projekt je pro blaho obča-
nů dokonce nezbytností z pohledu konkurenční výhody a nevy-
jímaje i z pohledu lokalit, ve kterých mají být umístěny terminály 
(zastávky), protože podle SŽ mají oblastem přinést ekonomický 
rozvoj vlivem rychlého vlaku. Nad uvedenými argumenty se může 
kdokoli zamyslet a  věřím, že se většina sejde s  následujícím vý-
kladem, že opak je pravdou. Česká republika má hustou sídelní 
strukturu, členitý terén a relativně krátké vzdálenosti mezi krajský-
mi městy a mezi nimi již má existující hustou dopravní infrastruk-
turu. Plánovaná trať bude novostavbou, která nebude kopírovat 
stávající dopravní koridory či silniční tepny, ale bude to stavba na 
zelené louce. VRT není pro většinu obyvatel ani pro regiony, pro-
tože čerpat výhody z VRT budou cestují z Prahy, Brna a Ostravy. 
Kolem zbývajících obyvatel republiky bude dráha pouze projíždět 
a mnohdy hodně blízko. Místa, ve kterých vzniknou nové termi-
nály,  nepřinesou těmto lokalitám slibované širší ekonomické be-
nefi ty, ale spíše naopak, jak ukazují zkušenosti ze zahraničí. Kvalita 
života klesne, pozemky se stanou neprodejnými a negativní vliv 
mají i sběrná parkoviště u terminálů. Takže vybudování VRT spíše 
prohloubí regionální disparity, než aby je vyrovnala. Tak by tomu 
bylo i u nás na Tovačovsku. Pro nás by dráha znamenala nadjezdy, 
hluk a celkovou změnu rázu krajiny. VRT by měla vést od Prosenic, 
Císařova, mezi Věrovany a Tovačovem těsně kolem Hradeckých 
rybníků a  dále by na jih měla pokračovat mezi Klopotovicemi 
a Ivaní. Přikládám mapu se zakresleným vedením VRT.       

A jak nyní naložit s těmito všemi informacemi? Existuje usku-
pení nespokojených občanů s názvem stopitVRT neboli VRTaci na 
adrese www.vrtaci.cz, kde je petice proti tomuto hrůznému pro-
jektu za stovky miliard. Důležitá věc je, aby neproběhla aktualizace 
Zásad územního rozvoje od Prosenic na Brno.  V současné době 
probíhá aktualizace územního plánu města Tovačova. Aktualizo-
vaný územní plán města Tovačov bude již obsahovat území re-
zervovaná pro vedení VRT. Čas pro podání námitek proti zanesení 
vedení VRT do územního plánu je krátký. Vedení města Tovačov 
o chystané realizaci VRT je informováno, minimálně ze strany paní 
starostky obce Císařov. S dotazy a případnými podpisy se prosím 
obracejte na MÚ Tovačov, kde bude probíhat sběr podpisových 
archů. Petiční akce je celonárodní a  čím více bude podpořena, 
tím je větší naděje.  Jinak ať každý koná ve věci dle svého vědomí 
a svědomí.

Ing. Martin Wilimský

áhled přikládám mapu plánovaných tratí:   

Zd j S V

p ý
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 Vycházka po bojišti u Tovačova 
  a 155. výročí prusko-rakouské války

V letošním roce si připomínáme 155. 
výročí prusko-rakouské války, která vý-
znamně zasáhla do života obyvatel To-
vačova, především díky prudkému střetu 
pruského a  rakouského vojska, který se 
v okolí města odehrál 15. července 1866. 

V  sobotu 17. července 2021 byla 
u  kříže věnovaného rakouskému pod-
poručíku Robertu Abelemu u  starého 
tovačovského mlýna za přítomnosti sta-
rosty Tovačova Marka Svobody, ředitele 
ZŠ Leona Bouchala a  kastelánky zámku 
Květy Zajícové zahájena již 25. vycházka 
po místním bojišti, které se zúčastnilo 
36 zájemců o vojenskou historii, a kterou 
svým výkladem doprovázeli Jiří Synek 
a  Jiří Jemelka z  Komitétu pro udržování 
památek z války roku 1866. Po úvodním 
výkladu a  předání děkovných dekretů 
za péči o  památky dvěma příslušníkům 
27. praporu polních myslivců (Jan Juna 
a Jan Březina) se všichni přesunuli na hráz 
Skašovského rybníka a  odtud vycházka 
pokračovala ke kříži na Olomoucké ulici. 
Na dalších zastávkách u Bezedného dolu 
a  Behrova pomníku byli návštěvníci po-
drobně seznámeni s průběhem tovačov-
ské srážky z 15. 7. 1866 a také s místními 
památkami, které se k této historické udá-
losti vztahují. Vycházka byla zakončena 
pietním aktem u  rakouské mohyly, při 
níž byla vzpomenuto vojáků padlých na 
okolních polích a  položena kytice věno-
vaná městem Tovačov. Je třeba vyjádřit 
velký dík zástupcům města Tovačova za 
péči o památky z války roku 1866 a také 
za dlouhodobou podporu vycházek po 
bojišti, které jsou již mnoho let nedílnou 
součástí kulturního kalendáře města. 

Díky nim je vzpomínka na tuto význam-
nou historickou událost na střední Hané 
stále živá, což nejlépe dokazuje vysoký 
počet návštěvníků, kteří se každoročně 
vycházek zúčastňují. Doprovod při letoš-
ním putování po bojišti tvořili kromě již 
zmíněných příslušníků 27. praporu pol-
ních myslivců také dva vojáci saského 2. 
mysliveckého praporu (Jiří Třešňák a Ště-
pán Novák ze Spolku vojenské historie 
v  Liberci) a  poddůstojník 2. magdebur-
ského pěšího pluku č. 27 (Jiří Náhlovský). 
Fotodokumentaci akce již tradičně zajiš-
ťovali Zdena Junová a Karel Novotný. 

Vycházce předcházela krátká pietní 
vzpomínka v Dubu nad Moravou, v jejímž 

průběhu starosta městyse Ivo Čečman 
a  člen rady Pavel Piňos položili kytici ke 
kříži na náměstí. 

Vycházka však nebyla poslední letoš-
ní příležitostí, jak se seznámit s událostmi 
roku 1866, neboť na 2. října 2021 je pláno-
vána rozsáhlá vzpomínková akce, která se 
bude odehrávat na tovačovském zámku 
a v jeho okolí, a které se zúčastní pěcho-
ta, jezdectvo i dělostřelectvo v dobových 
uniformách. Při této příležitosti bude také 
vydán zcela nový průvodce po naučných 
stezkách Po stopách bitvy u  Tovačova 
1866 a Po stopách války 1866 na Přerov-
sku.

Jiří Synek, Komitét 1866
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 Florbal

 Vodácký kurz

Dne 19.6.2021 jsme se zúčastnili fl or-
balového turnaje, který pořádalo SVČ 
VČELÍN Bystřice pod Hostýnem. Hrálo se 
na menším hřišti systémem tři hráči v poli 
a brankář. 

Turnaje se zúčastnilo celkem sedm 
družstev, z  Bystřice pod Hostýnem, Ha-
lenkovic, Holešova a  naše dvě družstva. 
Ročníkově byl turnaj určen pro děti pá-
tých a čtvrtých tříd. Na medailové umístě-
ní jsme bohužel tentokrát nedosáhli, ale 
nejlepší střelec s  patnácti brankami byl 
náš Lukáš Geryk, žák ZŠ Troubky. Nutno 
podotknout, že jsme skončili za družstvy, 
která hrají krajskou soutěž Zlínského kra-
je, 

a tedy mají trochu víc herních zkuše-
ností. 

Dne 17.6. 2021 odehráli žáci ročníků 
2008-2009 přátelské utkání s FBS Přerov. 
Hrálo se na našem velkém hřišti systé-
mem 5+1. Utkání se zúčastnilo 14 „tova-
čovských“ hráčů.

Dne 22.6.2021 odehráli žáci ročníků 
2010-2014 přátelské utkání rovněž s FBS 
Přerov. Hrálo se na dvou menších hřiš-

Ve dnech 9.-14.7.2021 uspořádal fl or-
balový oddíl TJ SOKOL TOVAČOV pro své 
členy a  příznivce II. ročník vodáckého 
kurzu. Celá akce odstartovala za účasti 
17 dětí a  7 dospělých v  Sušici, netradič-
ně pro vodáky pěší túrou z  kempu na 
rozhlednu Svatobor. Následující den se 

SportSport

tích systémem 3+1. Utkání se zúčastnilo 
celkem 19 dětí, dalších 5 starších žáků se 
podílelo na organizaci utkání, střídání, ča-
somíře, stavění mantinelů a  následném 
úklidu hrací plochy.

Poslední přátelské utkání jsme ode-
hráli 29. 6. 2021 doma v  naší sportovní 

hale s SVČ VČELÍN systémem 3+1. Tohoto 
utkání se zúčastnilo 32 hráčů v tovačov-
ských dresech za valné podpory rodičů 
jako diváků.

Letošní sezonou i přes všechna covi-
dová opatření prošlo fl orbalovými akcemi 
celkem 80 dětí, nažhavených sportovat.   

k nám připojili zkušení vodáčtí instrukto-
ři, aby nám vysvětlili základy vodáckého 
umění a  zdůraznili pravidla bezpečného 
chování na řece. Již na prvním úseku ze 
Sušice do Horažďovic nás upozorňovali 
na nebezpečné jezy a ukázali nám způso-
by bezpečného zdolání. Během druhého 

dne nás čekal úsek do Katovic, na kterém 
nás prověřil jez Svatá pole. Díky množství 
vody patřil k obtížněji zvládnutelným je-
zům a  ti nejšikovnější a  nejodváženější 
si jeho zdolání za dohledu instruktorů 
opravdu vychutnali.

Třetí den na nás čekala řada vodác-
kých soutěží a  prověřování vodáckých 
zkušeností, včetně sjíždění tréninkové tra-
ti pro vodní slalom u Strakonic. Nechval-
ně proslulý jez ve Štěkni všichni účastnici 
kurzu hravě zdolali za bedlivého dozoru 
našich instruktorů. Plavbu po Otavě jsme 
zakončili v Sudoměři.

Během celého kurzu jsme kromě 
získávání vodáckých dovedností také 
poznávali okolí řeky Otavy: Rábí, Horaž-
ďovice, Prácheň a  Strakonice. Je nutné 
zdůraznit, že jsme měli velké štěstí na 
dostatek vody, díky tomu bylo splouvání 
v horním toku velmi svižné.

Pro příští sezonu máme již připrave-
nou další řeku a těším se na další vodácké 
zážitky.
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Kalendáře akcíKalendáře akcí

Kulturní a sportovní akce v Tovačově 
 červen, červenec, srpen, září, říjen 2021 

Datum Čas Název akce Místo konání Pořadatel

3. 9. 2021 

sobota 17.00 hod. Večerní oživlé prohlídky na zámku – Hrabě 

Monte Christo 
Zámek, interiéry Město Tovačov

11. 9. 2021 

sobota 16.00 hod. Vernisáž k výstavě obrazů Zdeňky Josefíny 

Trnečkové  

Zámek Tovačov – 
kaple Město Tovačov

18. 9. 2021 

sobota 
9.00 hod. Oslavy 55. výročí založení stolního tenisu Sportovní hala TJ Sokol Tovačov

24./26. 9. 

2021 

víkend
10.00 hod. Hodové oslavy Zámecký park Město Tovačov

25. 9. 2021

sobota 10.00 hod. Hlavní hodový program Zámecký park Město Tovačov

28. 9. 2021 

úterý 10.00 hod. Setkání Hanáků  Zámecký park  Město Tovačov
Sdružení HANFOS

2. 10. 2021 

sobota 9.30 hod. Vzpomínková akce u příležitosti 155. výročí 

bojů u Tovačova   
Zámecký park Komitét 1866 

Město Tovačov
24. 10. 2021 

neděle 15.00 hod. Koncert k ukončení zámecké sezóny  
Rytířský sál, zámek 
Tovačov Město Tovačov

Akce Tovačovského kulturního léta podzimu 2021 podporuje město Tovačov a Olomoucký kraj.
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Hodové oslavy v Tovačově proběhnou 

v letošním roce o víkendu 25.9. – 26.9. 

Hlavní hodový program s jarmarkem se uskuteční v sobotu 25.9. 
V programu vystoupí jako hlavní host Leona Machálková s kapelou. 

Dále se můžete těšit na dechovou hudbu Věrovanka, Elán revival 
nebo skupinu Aby Bylo Yasno.  



strana 23Číslo 3/2021

Tovačovský kamelot



strana 24 Číslo 3/2021

Tovačovský kamelot



strana 25Číslo 3/2021

Tovačovský kamelot

InzerceInzerce
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 Vítání občánků
V sobotu 12. června 2021 bylo do svazku města Tovačova přivítáno šestnáct dětí, pět děvčat a jedenáct chlapců. 

Lukáš DvoršťákLukáš Dvoršťák

Jonas ZapletálekJonas Zapletálek

Karolína KrausováKarolína Krausová

Jiří FišerJiří Fišer

Jakub TexlJakub TexlFilip StuchlíkFilip Stuchlík

Diana ChylováDiana ChylováAmálie RousováAmálie Rousová
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Václav FišerVáclav Fišer

Natálie KubínováNatálie Kubínová

Terezie ZáhorováTerezie Záhorová

Matěj ZapletálekMatěj Zapletálek

Vladimír VodičkaVladimír Vodička

Nathaniel JanečekNathaniel Janeček

Pavel KamelandrPavel Kamelandr

Martin PřechtělMartin Přechtěl


